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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města
Dobrý den, vážení čtenáři zpravodaje, ať už jste z Černovic, nebo jste do naše-

ho města zavítali během dovolené. 
Máme před sebou léto, které bude doufám takové, jaké ho máme rádi. Pokud 

takové skutečně bude (tedy plné slunce, horka, teplých nocí a krásných rán i ve-
čerů), myslete prosím na to, že i letos máme trošku vrásky z nedostatku vody 
v našich studních. Je možné, že budeme opět v polovině léta bít na poplach a vy-
dávat zákazy zalévání, abychom nemuseli řešit problémy s nedostatkem. A po-
kud bude v létě trochu více pršet, berte to tak, že alespoň k něčemu je to dobré. 

Předpověď počasí máme za sebou, pojďme k zásadnějším věcem. V minulém 
měsíci byla tématem číslo jedna v našem městě výměna ředitele ZŠ. Chápu, 
že mnozí z vás chtějí slyšet vysvětlení, proč paní Kokšteinová z místa ředitele 
odchází a město vybírá ředitele nového. Je to velmi zásadní krok, sám jsem jej 
dlouho zvažoval, a nemyslím, že by to bylo zbrklé rozhodnutí. Ale zklamu vás, 
pokud čekáte rozsáhlý rozbor zde na stránkách zpravodaje. Nechci se vyhýbat 
objasnění toho, proč se tak stalo, ale myslím, že takové věci se mají říkat osobně. 
Věnoval jsem se tomuto tématu i na zasedání zastupitelstva, a budu se věnovat 
komukoli, kdo o vysvětlení stojí.  Paní ředitelka Kokšteinová neodchází po ně-
jakém zásadním velkém pochybení, v minulosti udělala pro naši ZŠ mnoho, stá-
la v čele naší školy 12 let, ovšem přišel čas změny. Novým ředitelem školy bude 
pan Robert Štefánek, který výběrovou komisi jednoznačně přesvědčil o svých 
kvalitách a já věřím, že přinese tu správnou změnu do naší školy. Pro zvědavé – 
komise se skládá ze zástupců zřizovatele, zástupce krajského úřadu, české škol-
ní inspekce, školské rady, zástupce pedagogického sboru a tajemníka. Za sebe 
osobně věřím, že jsme vybrali dobře, a budu novému panu řediteli držet palce, 
aby se mu dařilo. 

Ani našemu úřadu se změny nevyhýbají. Po letech práce odchází současná ta-
jemnice, paní Kuranová. Jak sama poznamenala, protože „si chce užít důchodu 
ještě zaživa“. Myslím, že nejsem sám, komu paní tajemnice pomohla, a proto jí 
chci ze stránek zpravodaje moc poděkovat za všechno, co pro nás všechny udě-
lala. Díky moc!

Tak a teď již zase k lehčím tématům. Novinka na letošní léto je vydání kul-
turního přehledu,  počin Sdružení Svidník, který můžete sehnat ve všech ob-
cích našeho sdružení. Je to plakátek s mapou našeho regionu na jedné straně
a seznamem toho, co se děje během léta u nás i našich sousedů. Také letos bude 
putovat našimi obcemi letní kino, takže neváhejte a jeďte se podívat (v přípa-

dě nepřízně počasí se bude řešit náhradní plán na místě). Krátký přehled najdete
i v tomto čísle zpravodaje. 

Samozřejmě zveme zejména na 9. ročník akce Černovicko se baví, které se 
koná 8. srpna, určitě se opět přijďte pobavit. 

A v době Černovicka se možná už budete dívat i na zrekonstruovaný úřad, 
zateplení už je připravené a podle dodavatele by chtěl mít do konce července ho-
tovo. Necháme se překvapit, dle smlouvy je termín do poloviny září. 

Co náš čeká dále? V další části zpravodaje věnujte pozornost článku o přípra-
vě strategie se zapojením veřejnosti. Velkou příležitostí i velkou neznámou je 
pro nás prodej Ozdravovny, kde se nyní zastupitelstvo dohodlo na tom, že chce 
od zájemců podání podnikatelských záměrů. 

Krásným zážitkem byl koncert ZUŠ, který se uskutečnil 10. června v našem 
kině.  Těšila mě účast diváků i výkony dětí, moc se těším na další. Ovšem jas-
ně se ukázaly limity kultury v Černovicích – v těchto podmínkách to už oprav-
du dál nejde. Kinu a studentské soutěži na rekonstrukci se článek o strategickém 
plánování věnuje také. 

Událostí příštích dnů je také založení nového mikroregionu – Nová Lípa 
(nebo možná jen Lípa, o tom rozhodne až ustavující schůze, konající se po uzá-
věrce tohoto čísla). Více opět v samostatném článku. 

Jsme u konce úvodníku, ale na začátku zpravodaje. Určitě jsem na něco nebo 
někoho zapomněl, určitě si vzpomenu až po vydání. Ale to nevadí. Alespoň bu-
dete mít zase důvod si náš zpravodaj příště koupit. 

Krásné léto vám přeje                    Bc. Jan Brožek, starosta města Černovice
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Černovice se budou měnit!!!
Náměstí, sokolovna, areál ozdravovny a mateřské školky, kino, park, kou-

paliště, chodníky, parkoviště? Startovací byty, byty pro seniory… Jaký mám 
být vlastně nový územní plán?

Zastupitelstvo čekají velká rozhodnutí. Proto je ideální čas na zpracování stra-
tegie rozvoje města na delší časové období, takové strategie, která nám řekne, jak 
dál, co vlastně Černovičtí mají rádi, chtějí, potřebují a jak toho dosáhnout.

Zapoj se, ať se ti v Černovicích žije lépe.
Díky tomu, že jsme zapojeni do Místní Agendy 21, máme i fi nance na zapla-

cení zkušených odborníků, kteří nám pomohou s přípravou strategie, a budu moc 
rád, když se na této práci budete podílet i vy. Protože čím lépe se připravíme, tím 
lépe dokážeme plány splnit. 

Město má vždycky omezené zdroje, peněz je méně, než bychom potřebovali. 
Jak je správně rozdělit? Co potřebujeme my občané z Černovic i místních částí? 
Vyhovují podmínky spolkům? Nechybí něco seniorům, rodičům, dětem? Co by 
potřebovali podnikatelé? 

Je toho mnoho, co je třeba promyslet, ale měli bychom mít nějaký směr, měli 
bychom se na něčem shodnout.Týká se to nás všech. Ušijme si město na míru. 
Jaké má být město, aby bylo místem pro spokojený život?

Uvedu jeden příklad. Dejme tomu, že v Černovicích nebude lékař. To není tak 
těžké si představit, to je nedávná realita. Určitě bychom ho tu chtěli mít, ale co 
jsme ochotni pro to udělat? Jsme ochotni dotovat jeho plat? Jsme ochotni postavit 
pro něj byt nebo třeba i dům? V zahraničí je to běžná praxe. Jak velkou část výda-

jů města může taková věc spo-
třebovat, aby se ještě vyplati-
la? Vyhovuje rodičům a dětem 
škola, školka?

První krůček - Co máme 
vlastně na Černovicích, Do-
bešově, Benešově, Vlkosovi-
cích, Rytově a dalších míst-
ních částech a samotách 
rádi? 

Začněme pozvolna a pozi-
tivně. Každý z nás má nějaké 
místo, zákoutí, cestu nebo pro

 

stě něco, co se mu tady líbí. Jsou to maličkosti, pěkná lavička někde u stro-
mu, místo s hezkým výhledem, zajímavý strom, rybníček.  Zamyslete se a urči-
tě si vzpomenete. 

A myslím, že takových míst je na Černovicku spousta, každý máme to svoje. 
Určitě o nich neví náhodní návštěvníci, kteří náhodou projíždí městem na kole
a chtěli by něco pěkného vidět. Nebo přijeli lokálkou na kávu, zákusek, zrmzli-
nu a ještě se jim nechce do auta, rádi by se prošli po městě. A co přátelé, co přijeli 
na návštěvu nebo na víkend? Večer country, a co druhý den? Kam je vezmete na 
procházku? Jsou to i místní akce – Černovicko se baví, Country večer, Posezení 
u Lípy, letní kina … přijíždí se návštěvníci… 

Čím se chceme pochlubit na Čenovicku?
Připravte si každý z Vás 

nějaké místo, které se Vám 
líbí. 

Během akce Černovicko 
se baví pro Vás připravíme 
mapu, na které místa ozna-
číme. 

8. 8. 2015

A pro ty kreativní výzva: 
vyfoťte místo, namalujte, 
nebo zpracujte koláž, forma 
není důležitá. Pojďme již na 
Černovicku formou nástěnky 
představit ty naše Černovice, přijíždí až 1000 návštěvníků, připravme jim 
naše Černovicko.

Až se nám všechny nápady sejdou, vybereme 1 místo, nejmilejší a ješ-
tě na podzim ho upravíme (pokud to je vůbec třeba).

Rád bych věděl, co máte na Černovicách rádi Vy. Já se na Vaše tipy moc 
těším. 

Zapojení veřejnosti není nic těžkého.
Někdo raději přijde osobně, někdo chodí na zasedání

zastupitelstva, někdo probírá věci doma,
v práci nebo s přáteli u piva. 

Víte, na koho se obrátit? Máte svého zastupitele?



6 7

Pokud pořád nevíte, proč je důležité se zapojit rozhodování, 
přikládám několik otázek pro inspiraci.

Dokážete na ně odpovědět?
Že to není lehké?

• Demografi e, obyvatelstvo, sociální oblast a zdravotnictví

Jak se postavit k úbytku obyvatel? Stačí parcely pro rodinné domy? Máme 
stavět bytovky? Kolik bytů a jak velkých potřebujeme? Jak se postaráme o staré
a nemohoucí? Jaké podmínky nastavíme pro mladé? Chceme vzít děti do 
školky už od dvou let? Jak zajistíme lékaře, lékárnu? 

• Podnikatelské prostředí, spotřebitelské chování, zaměstnanost

Jaké chceme ve městě podnikatele a co pro ně chceme udělat? Jak podpo-
říme místní obchody a řemeslníky, stojí to za to? Potřebuje město průmyslo-
vou zónu? Kde, a jak velkou? 

• Město, jeho region a širší spolupráce 

Jak se chceme chovat k místním částem? Proč by měl být někdo hrdý na to, 
že je z Černovic? Jakých svazků chceme být členy? Chceme partnerské obce 
v zahraničí? Nebo jinde v ČR? Jaké jsou přínosy? Jak propojíme místní části 
s městem, aby se i lidé z místních částí cítili jako součást celku? 

• Místní zdroje, energie, ekologie a krajina

Více, či méně rybníků? Chceme mezi poli stromořadí, cestičky? Akcepto-
vali bychom skládku? A co třeba větrné či sluneční elektrárny? Hlavním zdro-
jem, se kterým musí naše město pracovat, je voda – jak postupovat, abychom 
jí měli dostatek? 

• Vzdělávání, sport, kultura a volný čas

Co chceme a očekáváme od naší školy? Nebo od našich škol? Jaké potře-
bujeme kulturní zařízení – stačí nám jeden sál? Chceme kino, nebo nechce-
me? A co si můžeme dovolit? Máme fotbalové hřiště, víceúčelové sporto-
viště, co ještě chceme? A kde? Jak sem nalákat turisty a přinutit je utrácet 
v našem městě? Co volný čas mládeže, je nabídka aktivit dostatečná? Co nás 
nejvíce ohrožuje a co bychom naopak chtěli?

Co s kinem?
Čeká nás nejdříve investice do Sokolovny, ale „Co s kinem?“

se budeme muset rozhodnout.

Někdo je pro zbourání, někomu jen to pomyšlení láme srdce.

I proto se zapojte!!!
Naše město ve spolupráci se středními školami uspořádalo studentskou soutěž 

na rekonstrukci kina. Sešlo se nám celkem 10 návrhů studentů 4.ročníků z Tře-
bíče a Českých Budějovic, které hodnotila kulturní a stavební komise a my Vás 
zveme na společné setkání, kde budou nejlepší návrhy představeny. Uvidíte, jaké 
nápady mají budoucí architekti či stavaři. Představení návrhů a předání cen těm 
nejlepším se uskuteční 8. 8. 2015 přímo v budově kina, začátek akce bude někdy 
ve večerních hodinách, čas bude uveden na plakátech Černovicko se baví.

Jan Brožek, starosta města

Zdravá výživa, bylinky, bylinné tinktury,
sirupy, káva, čokoláda, mýdla,

dárky, základní léčiva…

Každý den ochutnáte zdarma něco zdravého a dobrého !!!
Obchůdek najdete v Černovicích na náměstí

v prostorách lékárny.
Těšíme se na Vás !!!

Zveme Vás do 
nově otevřeného 
obchůdku
NEZBYTNÉ
VĚCI
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Usnesení z veřejného zasedání
Zastupitelstva města Černovice ze dne 6. května 2015

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
– kontrolu zápisu ze dne 19. 3. 2015 
– rozpočtové opatření číslo 1

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje
– navržený program
– rozpočtové opatření číslo 2
– ZÁMĚR prodeje částí či celých pozemků 2237, 2208, 2201 a pozemků st. 

425 a st. 426 v k.ú. Černovice
– Zastupitelstvo města Černovice schvaluje účetní závěrku k 31. 12. 2014 a zá-

věrečný účet za rok 2014 bez výhrad.
– vypsání výběrového řízení na rekonstrukci T815
– odpisový plán města Černovice
– jednorázový příspěvek SDH Černovice ve výši 65.611,- Kč.
– smlouvu č. 14181026  o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního pro-

středí ČR na projekt Žabí park a pověřuje starostu k jejímu podpisu.
– Obecně závazná vyhláška č. 2/15, kterou se zrušuje obecně závazná vyhláška 

č. 16/2000 o poskytnutí půjček na opravy a modernizaci bytového fondu vy-
hlášku číslo 2/2015

– kupní smlouvu s fi rmou Solarpark Dřísy s.r.o. na koupi FVE a pověřuje staros-
tu podpisem

– kupní smlouvu s fi rmou Solarpark Opočnice s.r.o. na koupi FVE a pověřuje 
starostu podpisem

– podpis smlouvy o věcném břemeni číslo JH-014330002447/002
– podpis smlouvy o věcném břemeni číslo JH-014330006905/003
– podpis smlouvy o věcném břemeni číslo JH-014330031629/001
– podpis smlouvy o věcném břemeni číslo ZP-014330031629/001
– podpis smlouvy o smlouvě budoucí číslo 1040001501/006
– koupi pozemku 1528/28 v k.ú. Benešov u Černovic.
– prodej pozemku 485/6 v k.ú. Střítež u Černovic za cenu 100 Kč/m2 s předkup-

ním právem pro město Černovice
– prodej části pozemku 1291/6 v k.ú. Dobešov u Černovic dle vyznačené situace 

za cenu 100 Kč/m2 s předkupním právem pro město Černovice. 
– pronájem vodní plochy 424/12 o výměře 311 m2 v k.ú. Dobešov u Černovic.
– nákup pozemku číslo 978/7 a 978/6 v k.ú. Černovice.
– záměr prodeje pozemku číslo 59/5 v k.ú. Dobešov a část pozemku 1295/2 v kú 

Dobešov
– ZÁMĚR prodeje pozemků 2085/35 a 2085/10 v k.ú. Černovice.

– ZÁMĚR pronájmu travních ploch. Čísla pozemků jsou specifi kována přílohou 
č. 1 tohoto zápisu

– přidělení bytu v bytovém domě č.p. 282 paní Miloslavě Zemanové
– přidělení bytu v bytovém domě č.p. 282 paní Marii Pekařové
– podpis DODATKU č. 2 ke SMLOUVĚ O VZÁJEMNÉ SPOLUPRÁCI PŘI 

REALIZACI PROJEKTU „SYSTÉMOVÁ PODPORA ROZVOJE MEZIO-
BECNÍ SPOLUPRÁCE V ČR V RÁMCI ÚZEMÍ SPRÁVNÍCH OBVODŮ 
OBCÍ S ROZŠÍŘENOU PŮSOBNOSTÍ“ ze dne 17. 12. 2013.

Zastupitelstvo města Černovice revokuje
– usnesení číslo 45/15. Nové znění usnesení je toto: Zastupitelstvo města Černo-

vice schvaluje nákup pozemku číslo 978/7 a 978/6 v k.ú. Černovice.

Zastupitelstvo města Černovice neschvaluje
– koupi domu č.p. 96 v Černovicích
– nákup pozemku číslo 158/22 a 158/23 za podmínek navržených majiteli po-

zemků.

Nová Lípa, nová šance
Jak jsem psal v úvodníku, město Černovice se stane součástí (a současně síd-

lem) nového mikroregionu. Mikroregion, nebo chcete-li dobrovolný svazek obcí 
(DSO), by měl sahat od Křeče po Novou Cerekev a v jižním směru pak přes Ka-
menici nad Lipou k Žirovnici a Počátkům. Nový mikroregion navazuje na úspěš-
ný projekt meziobecní spolupráce, který se na našem území realizoval – a stá-
le probíhá. Také díky tomu získáme pomoc při zahájení činnosti mikroregionu a 
profesionální servis má šanci se rozjet.

Proč jsem optimistou? Mám k tomu několik důvodů. 
Náš tým meziobecní spolupráce (MOS) funguje od začátku roku 2014 a klíčo-

vý pracovník týmu, koordinátor MOS, Ing. Alžběta Kolářová, stojí za celou řadou 
projektů, které naše město v minulosti realizovalo. Podařilo se nám také navázat 
kontakty po celém ORP Pelhřimov, pomoci obcím s problémem likvidace biood-
padů, zvládnout problematiku veřejných zakázek a samozřejmě splnit všechny 
požadavky projektu MOS. 

Díky kontaktům na Svazu měst a obcí vidíme šanci na získání dlouhodobého 
příspěvku na fungování nového DSO, který by měl přinést prostředky na zaměst-
nání kvalifi kovaných lidí při DSO na příští tři roky. 

A přínosy? Z pohledu starosty – méně starostí. Lapidárně řečeno, některé služ-
by se mi skutečně vyplatí objednat – třeba organizaci výběrového řízení, dotační 
management a podobně. Skutečně, je to jednodušší a efektivnější. A pokud mohu 
objednat u subjektu, který má sídlo přímo v Černovicích (s pobočkou v Kameni
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ci nad Lipou), pracují v něm lidé, které mám vyzkoušené, a pracuje za nižší 
cenu než konkurence, proč bych váhal? 

Přínosy – tentokrát z pohledu občana. Přeneseně má samozřejmě občan užitek 
z toho, že prosperuje obec. DSO by ale chtělo poskytovat stejnou pomoc také ža-
datelům o dotace z řad spolků, podnikatelů, příspěvkových organizací nebo třeba 
zemědělců. Všude je výhoda v tom, že lidé jsou k vám blízko a problematice ro-
zumí. A pomoci může i někomu, kdo není ani ve spolku, ani nepodniká, ani ne-
hospodaří. Například v pomoci s dotací na výměnu kotle. 

Teď už víte, proč jsem optimistou. Jsem však také realistou. 
Svět je stále složitější, máme stále nová nařízení, předpisy, vyhlášky, zákony. 

Dotace pokřivují trh jsou složité na získání, na udržení, většina věcí se za ně ve 
výsledku postaví dráž než bez nich, neustále hrozí pokuty, penále, korekce. Je to 
tak, vím, o čem mluvím. Jenže. Vždycky tu je nějaké jenže. Jenže bojovat proti 
dotacím tím, že je nebudu čerpat, je moje prohra. Tahle bitva se nebojuje na na-
šich náměstích, ale v parlamentech. Jsem proti dotacím. Teď tu jsou, a když mohu 
opravit kostel tak, že zaplatím jen 5 % nákladů, musím to zkusit (pokud tedy chci 
kostel opravdu opravovat). A abych byl úspěšný, musím znát všechna nařízení, 
předpisy, vyhlášky, zákony. Pojďme vzít jednoho, dva lidi, kteří se to naučí, a po-
radí mně, starostům ze Křeče, z Kamenice, Mnichu, hasičům z Počátek, mysliv-
cům z Nové Cerekve. 

Samozřejmě neudělají vše, pořád musí práci udělat i ten, kdo pomoc hledá. 
Nečekejme zázraky, ty tu nikdo neslibuje. Pořád musím něco chtít dělat a pak to 
udělat. Ano, je to obtížnější, než nedělat nic. 

Je to nová příležitost, při které riskujeme málo a můžeme získat mnoho. I když 
rozhodně to neznamená, že nový svazek obcí bude zcela určitě úspěšný. Nemusí 
tomu tak být, ale pokud se to stane, ztratíme jen málo. Můžeme získat mnoho.

Jan Brožek

Výročí pošty

Černovická pošta oslavila 150. výročí 
založení. K tomuto výročí bylo vyrobeno 
razítko, jehož otisk bylo možno získat do 
15. května. Těm, kterým to uniklo, přiná-
šíme alespoň ukázku.

Vzpomínka paní Františky Divišové-Virčíkové
na konec války 1945

(přepis vlastnoručního zápisu)

Bylo úterý 8. května 1945. V podvečer jsem byla se svou kamarádkou na ná-
draží a proti nám šel zdejší pan Antonín Truhlář. Zavolal na nás: „Holky, co tu 
děláte, před radnicí stojí tank, namířený na radnici. A je tam 44 Němců-esesáků. 
Nesmíte do města!“

Hned jsme se rozběhly po trati k Louckému mlýnu, přeběhly hráz a byly jsme 
ve Vodní ulici. Tam jsme potkaly mou sestru Božku, paní hostinskou Šmejkalo-
vou (u ní se moje sestra učila vařit) a paní Josefskou. Když mne sestra uviděla, 
hubovala mne, co tam děláme. Řekly nám, že jak přijel ten tank, utekly ženské 
přes dvůr radnice a v hostinci zůstal jen pan hostinský Šmejkal.

Z vyprávění své sestry jsem věděla, že v sále na radnici byli ubytovaní par-
tyzáni, ale naštěstí byli všichni i s velitelem Záhorou pryč. Jinak by to bylo asi 
špatně dopadlo! V hostinci měli uvařený kastrol guláše a ten Němci snědli. Pak 
je pan hostinský musel pod samopalem dovést do sklepa, kde sebrali láhve vína 
a vyšli na náměstí. Tam vyhledali jistou paní Vondráčkovou. Byla Němka, při-
stěhovaná z pohraničí, bydlili u Šuchmů na rohu náměstí a Dobešovské ulice
v bytě nad bývalou cukrárnou.

Já, moje sestra i kamarádka jsme se dostaly po polích, kde se říká Na sazce, 
domů do Soběslavské ulice. Vše jsme vyprávěly rodičům. Můj otec uměl němec-
ky, protože byl za mlada ve Vídni a tak dal na hůl kus bílého hadru a šel se do 
města podívat. Když přišel na náměstí, byli už Němci pryč a otec se vrátil v po-
řádku domů. Později jsme se dozvěděli, že ta paní Vondráčková měla Němcům 
říci, že je v Černovicích klid, že se tu nic neděje. 

Velké štěstí bylo, že byli partyzáni pryč, jinak by to bylo špatně dopadlo. Ve 
škole měli být uvěznění nějací němečtí vojáci. Při cestě do Černovic prý esesáci 
v Benešově zastřelili nějakého člověka.

Moje vzpomínka na konec války je stará 70 let a mně tenkrát bylo 15 let.

POZVÁNKA NA AKCI ČERNOVICKO SE BAVÍ
Dne 8. srpna se uskuteční již 9. ročník akce Černovicko se baví. 

Kulturní komise města zve srdečně všechny, kteří se chtějí dobře 
pobavit, aby přišli na černovické tržiště (a okolí).

Zábavný program začíná od 14 hodin. 
Za kulturní komisi V. Šenoltová
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Historie hledání historie – malá ukázka
Černovičtí renesanční vzdělanci, jak zní nadpis jedné kapitoly v mé knize Černo-

vice rok po roce, byli početní. O některých bylo leccos známo, u jiných bylo jen pár 
nesouvislých údajů. Pokusil jsem se všechny dostupné údaje dohledat před prvním 
vydáním knihy a vytvořit přehlednou tabulku. Ta vyšla ve všech třech vydáních. Po-
dařilo se mi ji však doplnit o další údaje.

V létě 2014 se mi ozval pan ing. Václav Brožek (nepříbuzný našeho starosty, ale 
kdož ví?) z Turnova, který se zabývá rodopisem a mezi předky našel nit, vedoucí přes 
dlouhá staletí až k Pavlu Tychistu Černovickému, děkanu podobojí v Turnově. Jeho 
zvídavost a snaha o dokonalou dokumentaci (klobouk dolů – kam se na něj hrabu) ho 
přivedla o dovolené až na místo činu, do pravděpodobně rodné obce prvního předka. 
Paní knihovnice mu zapůjčila záznamy pana Rudolfa Melichara i mou knihu a předa-
la e-mailovou adresu. Naše několikatýdenní korespondence probudila dávnou otázku 
o dvou Pavlech Černovických. Jeden je označován jako Německobrodský a druhý 
jako Tychistes. Encyklopedie Rukověť humanistického básnictví v Čechách a na Mo-
ravě (1966) varovala před jejich ztotožněním, jiní autoři, jako turnovský významný 
historik Josef Vítězslav Šimák či pacovský Jan Vondráček to naopak doporučovali. 
Já jsem se původně přidržel první verze, protože pro sloučení osudů nebylo dost pře-
svědčivých důkazů. 

Zkontroloval jsem všechny záznamy pomocí internetových vyhledávačů a zim-
ním znovupřečtením již dříve prostudovaných i nově digitalizovaných knih a časo-
pisů v pražské Národní knihovně. Kombinací s doklady, které získal a poskytl mi 
pan Václav Brožek, jsem nakonec objevil klíč k celé záhadě. V chrudimském archi-
vu existoval záznam, že sourozenci Pavla Německobrodského poslali peníze do 
emigrace v Žitavě paní „Kunigundě po N. knězi Pavlu Černovickém s jejími sirot-
ky“. Prý roku 1629, ale datum smrti nepohodlného emigranta mohlo být, ať úmyslně 
z cenzurních důvodů, či neúmyslně změněno nebo špatně přečteno. Ve skutečnosti 
zemřel až v květnu 1633, asi za morové epidemie, kdy čeští exiloví kněží projevi-
li neobyčejnou statečnost v péči o nemocné. (Tento rok byl také v literatuře uváděn 
ve variantě s rokem předchozím. Během pátrání jsem v novějších tiscích našel i ně-
které jiné zpřesňující údaje, kupříkladu den úmrtí nejznámějšího místního vzdělan-
ce Jana Sequenida Černovického, Pavlova strýce, nebo dokonce jména dalších čer-
novických studentů: Matěje Silesity staršího, Daniela Silesity, Jana Horníka, Jana 
Kožešníka.)

Klíčem se ale stala Kunigunda. V Žitavě totiž byl v exilu jediný Pavel Černovic-
ký, označený jako kněz z Dobrovice a ona jediná toho křestního jména, navíc ovdo-
vělá. Byla rozená šlechtična z Berbisdorfu, vdova po šlechtici Janu Benjaminu Služ-
ském z Chlumu, který roku 1628 emigroval též do Žitavy. Oba její šlechtické rody 
(otcův i manželův) byly protestantské a sídlily po sobě na tvrzi ve Sluhách severový-
chodně od Prahy. Jejich příslušníci se objevili v čele stavovského povstání, rozdrce-
ného bitvou na Bílé Hoře.

Soupis českých exulantů v Žitavě jsem nalezl na webovém archivu v digitální ko-
pii knihy Christiana Adolpha Peschecka Die böhmischen Exulanten in Sachsen, Li-
epzig 1857. Údaje o šlechtickém původu vdovy v díle Tomáše V. Bílka Reformace 
katolická, Praha 1892. Vše potvrdila autorka relativně úplného seznamu Edita Ške-
říková v knize Exulantská útočiště v Lužici a Sasku, Kalich 2004. Citovala též z kni-
hy Lenky Bobkové Exulanti z Prahy a severozápadních Čech v Pirně v letech 1621–
1639, Praha 1999. Ta uvedla, že Kunigunda Služská žila nejprve v Pirně, kde za ni 
přísahu věrnosti složil mladoboleslavský šlechtic Friedrich Mateřovský, jež se pozdě-
ji uchýlil do Žitavy. Zapsán tam byl v letech 1640 a 1641. Tudíž i českobratrská Mladá 
Boleslav může být spojnicí tamního děkana Černovického Německobrodského s vdo-
vou po předním protestantu. Jeho pobyty známe od studií na Pražské univerzitě až po 
odchod z Mladé Boleslavi do Dobrovice roku 1618. 

Jméno Pavel Tychistes se objevilo při studiu v Praze už roku 1604 (viz na konci 
tohoto článku uvedený Manuál rektora a jeho část Poznamenání jmen profesorův atd. 
z roku 1604), pak byl jmenován v Klatovech, Pacově a Pelhřimově, nakonec v Semi-
lech a Turnově v letech 1620–1624. Odtud byl až v létě 1624 vypovězen do exilu do 
Saska. Jeho žena Zuzana si na začátku roku 1624, asi v předtuše vyhnání svého muže 
a jistě po dohodě s ním a z jeho prostředků, zakoupila dům v Turnově a zůstala s dět-
mi v Čechách. Zemřela před anebo v roce 1630, kdy její 4 děti – „sirotci po matce Zu-
zaně“ – 25. listopadu 1630 dům prodaly. Rod tam pokračoval pekařem Pavlem Čer-
novickým (zemřel 1680) až k obchodnici Marii Černovické, narozené 1895, babičce 
pana Brožka.

Evangelickému knězi vdovci nic nebránilo, aby svůj život spojil, byť, jak se uká-
zalo jen nakrátko, se stejně věřící šlechtickou vdovou Kunigundou. Anebo se jen sta-
ral o její děti či její děti byly legální záminkou, aby mu sourozenci z Německého Bro-
du poslali peníze. V žitavské matrice zemřelých roku 1647 byla potom uvedena jako 
„von Slusska (ze Služských), vdova zde dlouho žijící“.

Poučil jsem se i o nezvyklém křestním jménu. V Česku žijí v současné době jeho 
dvě nositelky. A představte si: jedna v Mladé Boleslavi! Kunigunda je z němčiny, 
v češtině se obyčejně zkracovala na Kunhuta. Významově značí bojovnici svého kme-
ne či rodu nebo šlechetnou bojovnici. To zřejmě byla i ta naše pomocnice němec-
kobrodského rodáka Pavla, syna rodáka černovického Jana Paulina Sequenida. 
Jan Paulin se narodil před rokem 1555 v rodině Jana Havlíčka-Havlíka. Byl už asi 
roku 1575 a jistě 1583 učitelem v Německém (nyní Havlíčkově) Brodě a po zakoupe-
ní domu i tamním měšťanem. Známo je, že vdova po něm Zuzana prodala 1624 dům 
U bílého koníčka a roku 1626 dva pusté rybníčky. Sirotky a tedy sourozenci Pavla 
podle tehdejších záznamů byli Kateřina provdaná Naimonová, Ondřej a Václav. Za 
tyto údaje vděčím právě panu ing. Brožkovi, který je získal písemným dotazem ve 
Státním okresním archivu v Havlíčkově Brodě ze strojopisu Marie Sochrové Měšťan-
ská škola v Havlíčkově Brodě v době předbělohorské (1972). 

Po měsíčním pátrání jsem tedy mohl sloučit dva odstavce v kapitole a přidat někte-
ré další i nové údaje do tabulek černovických rodáků příjmením Černovických. Jejich 



14 15

Nová kaplička v Černovicích
26. května 2014 se uskutečnilo 

svěcení nové kapličky na Vrších. 
Tato kaplička, zasvěcená Pan-
ně Marii, stojí blízko místa, kde 
stávala až do šedesátých let mi-
nulého století kaplička původní, 
zasvěcená Nejsvětější Trojici (ko-
naly se tam také u ní poutě), kte-
rá byla rozbořena. V osmdesátých 
letech nechal pan Rudolf Matiá-
šek (bývalý kostelník) postavit na 
jejím místě kříž. 

Nyní se rozhodl pan Antonín Veselý s manželkou Zdenkou tuto kapličku obno-
vit. Sám kapličku vyrobil a s dalšími pomocníky ji postavil na místě původní kap-
ličky. Vedle je postavena lavička, kde se můžete v klidu pomodlit a rozjímat.

Jedná se o krásné pietní místo, které obohatí všechny návštěvníky. 
Velice děkuji manželům Veselým a všem jejich pomocníkům za jejich dobrý 

skutek.                                                                                          Václava Šenoltová

Archivní střípky 30.
– aneb v opilosti je lépe mlčet

O tom, že alkohol neprospívá tělu ani duchu, bylo již napsáno mnoho od-
borných studií a napsáno nespočet životních příběhů. Jeden z mnoha, být
u jeho počátku, by připomínal starý český fi lm Anton Špelec ostrostřelec. 
Přihodil se koncem 17. století černovickému rychtáři, tedy představiteli stá-
tu, resp. Jeho Milosti Císaře, v obci Pavlu Zelenkovi. S největší pravděpodob-
ností pod vlivem alkoholu se nepěkně vyjadřoval na adresu církve, jak z ná-
sledného reversu vyplývá, a před vězením ho nezachránila ani jeho vysoká 
funkce. Teprve na přímluvu obecních radních byl propuštěn, ale musel složit 
písemnou přísahu tzv. revers, v němž se zavazuje pod značnou fi nančí poku-
tou v budoucnosti se vystříhat podobných projevů.

Já Pavel Zelenka rychtář a soused městys Černovic přiznávám se tím-
to písmem jenž revers sluje, tak jakož sem byl při J.M.Panu faráři zdejším 
černovským obžalován, že bych měl proti Bohu všemohoucímu a proti Pánu
a spasiteli Ježíši Kristu, mnoho mluvit a proti církvi více protivného mluviti, 
skrze což sem i do vězení šatlavního a trestaný byl uvedený a z něho na pří-
mluvu vzácného auřadu jsouce propuštěn, tento zápis a revers na sebe činím, 
že nikdyž po všechen čas života svého nechci nic co by proti Bohu všemohau-
címum jeho nejmilejšímu synu Pánu a spasiteli Kristu Ježíši, proti blahosla-
vené rodičce Boží Panně Marii a proti církvi svatý čelilo mluviti a se dopus-
titi. Jestliže bych pak něco takového se dopustil, čehož uchovej mně Pán Bůh 
a buď v střízlivosti neb z opilství něco mluvil a na mně se to dokázalo, tehdy 
vedle uznání duchovního i světského práva trestání na sebe uvozuji a pokuty 
peněžitý tak jak mě přednešeno jest 20 kop míšenských k záduší černovské-
mu složiti povinen budu. 

Stalo se v domě raddním černovském u přítomnosti pana Melichara Lá-
zeňskýho přední osoby radní, p. Matěje Stejskala primasa, p. Matěje Tichého 
purgmistra a p. Jakuba Štecera dne 17. July 1698.

Tyto tzv. Archivní střipky ve svých třiceti pokračováních daly v malých 
ukázkách nahlédnout do minulosti života obyvatel městyse Černovic. Proto-
že se říká, že všeho moc škodí, přeruším na nějaký čas tok drobných příběhů 
písemného charakteru a budu se příště věnovat hmotným památkám v seriálu 
Funerální památky v Černovicích a jejich okolí.

Jan Podhola

počet se proti prvnímu vydání, i přes úbytek jednoho jména, zdvojnásobil! PhDr. Ka-
rel Beránek totiž přepsal a cenným komentářem doprovodil Manuál rektora se jmé-
ny studentů zapsaných v ztracené matrice Univerzity Karlovy v Praze v létech 1560–
1582 (vydala UK Praha 1981, dosud jsem o knize nevěděl). Jako první z černovických 
je tam zapsán 12. srpna 1560 Jan Černovický, syn Michala kramáře. Jako druhý Jan 
Černovický Pavlův (Ioannes Cziernouicenus Pauli) 10. srpna 1569. Přišel k zápisu 
společně s žáky kutnohorské školy od starého kostela (Altiore), čili od sv. Jakuba. 
Potom následovali další a další. S jistotou se jednalo o čtyři syny a vnuka Jana Hav-
líčka, tedy o pět rodinných příslušníků. Z rodiny kramáře Michaela Silesity byli stu-
denty také čtyři syni. Celkem bylo za 70 let i z neúplných údajů prokazatelně zapsá-
no nejméně 14 zdejších studentů Pražské akademie, nynější Univerzity Karlovy.
O osmi z nich víme, že úspěšně školu dokončili a působili jako Mistři, což byl zkrácený 
titul Magistrů, v církvi a ve školství.    

Ing. Václav Brožek úžasně vyznačil životní pouť Pavla Černovického do nejstarší 
mapy Čech z roku 1516, orientované k jihu (vyřezané do dřeva 1517 a vytištěné 1518 
v Norimberku). Vyhotovil ji ve formátu A2 a věnuje ji při nejbližší možné návštěvě 
městskému úřadu, kde bude, jak doufám, důstojně vystavena. Mimochodem: autor 
mapy Mikuláš Klaudyán byl člen Jednoty bratrské a tiskař v Mladé Boleslavi!

Jiří Turek
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V Café Budík zněl tikot
Takto poeticky by mohl znít následující článek informující o kulturní akci usku-

tečněné v jedné květnové sobotě, kdyby. Kdyby se jednalo o skutečný tikot a ni-
koliv TiKot, zkratku „dramatické“ skupiny Tiňtěra-Kotek, která předvedla „talk 
show“ na motivy hry V. Havla – Audience pod názvem „To jsou ale paradoxy, co? 
aneb To by Havel kou-
kal!“ v prostorách kultur-
ního zařízeni U Skalů. 

Představení podle bo-
dového scénáře režiséra 
a herce T. Tiňtěry v před-
pokládané délce cca 30 
minut „odpálil“ dal-
ší z herců F. Kotek. Jeho 
výřečnost, připomínající 
nepřerušovaný proud te-
koucí lávy u vybuchlého 
vulkánu, byla v počátku 
doplňována nesmělými vstupy p. režiséra, mj. i ve snaze dodržet alespoň část 
scénáře. Brzy však pochopil, že chrlení vulkánu slovy ani jinými prostředky ne-
zastaví, a ponechal druhému účinkujícímu volnou ruku. 

Ten předvedl obdivuhodný výkon, za který by se nemusel stydět mnohý pro-
fesionální herec či tzv. „bavič“. Diváci a posluchači si užili krásný večer a nebýt 
diskrétního pokynu p. režiséra k obsluze hudebního doprovodu o zařazení závě-
rečné znělky, mohli se bavit minimálně dalších 30 minut.

Jan Podhola

Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 8

Řešení pro koně! Snad tady ty?

ZPRÁVY ZE ZŠ
Obhajoba eko-titulu

V letošním školním roce 
jsme se pokusili o 4. obha-
jobu mezinárodního titulu 
EKOŠKOLA. Žádost o ob-
hajobu titulu byla shrnutím 
čtyřleté práce žáků a jejich 
učitelů. Museli jsme proká-
zat, že naší snahou je praco-
vat co nejohleduplněji k na-
šemu životnímu prostředí, 
že se snažíme nalézat stále 
nové cesty k šetrnému způ-
sobu života a hlavně, že nezapomínáme na ta nejzákladnější ekologická pravidla. 
Další naší snahou je o těchto možnostech informovat širokou veřejnost.

Naši snahu přijeli v květnu zkontrolovat dva zástupci z ekologického sdružení 
Tereza, které zaštiťuje program ekoškol v ČR. Při auditu došlo na obhlídku školy, 
představení největších projektů, rozhovory se členy ekotýmu. 

A jak jsme tedy dopadli? Dne 18. června jsme si v Praze ve Valdštejnském pa-
láci převzali  4. mezinárodní TITUL EKOŠKOLY. 

Všem, kteří se na tomto úspěchu podíleli, děkujeme.
Mgr. Petra Novotná 

Sběr starého papíru
Dne 23. a 25. dubna proběhl další sběr starého papíru, do kterého se zapojilo 

zhruba 30 rodin. Již tradičně byl tento sběr po zimě slabší, ale přesto se nám po-
dařilo vybrat 5500 kg starého papíru a kartonu.

Mgr. Petra Novotná

Odměna pro nejlepší ,,sběrače“
Dne 16. června se nejlepší ,,sběrači“ tříděného odpadu na naší škole zúčastnili 

výletu za odměnu. Tentokrát jsme vyrazili do Zeměráje v Kovářově u Milevska.
Dětem se zde velmi líbilo, takže doufáme, že je to pro ně motivace do dalšího 

školního roku v třídění odpadu. 
Všem žákům a rodičům, kteří se do sběrů po celý rok zapojili, děkujeme. Pro-

tože díky vám se nám podařilo nejen jet na výlet za odměnu, ale zaplatili jsme 
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školené v projektu adopce na dálku a sběrem pet-víček stále pomáháme Tomáš-
kovi ve vybudování bezbariérového pokoje.

Mgr. Petra Novotná

Kroužek vybíjené při ZŠ A MŠ Černovice
V posledních pěti letech 

má vybíjená na naší škole 
vynikající úspěchy. Již po-
třetí se družstvo žáků ze čtvr-
tých a pátých tříd dostalo 
do celorepublikového fi ná-
le v Nové Pace, kde získalo 
krásná umístění. Tato soutěž 
má celorepublikový charak-
ter a účastní se jí více než 
3000 škol z celé republiky.

I letos se žáci zúčastni-
li v květnu okresního kola 
v Pelhřimově. V konkurenci 
16 družstev ze základních škol obsadili 1. místo, a tím si zajistili postup do kraj-
ského kola v Havlíčkově Brodě, kde s převahou rovněž vyhráli.

Nastala obrovská radost. Opět jsme se mohli zúčastnit celorepublikového fi -
nále v Nové Pace. Žáci tam obsadili krásné 5. místo z celkového počtu16 škol-
ních družstev. 

Velkou radostí bylo i vyhodnocení hráčů fair play, kde toto ocenění převzali 
kapitán Kotrč Jan a Pravda Tomáš.

Složení družstva: kapitán – Kotrč J., hráči – Filípek V., Vaníček L., Hadra-
va T., Pravda T., Hromadník J., Krajc T., Brabcová K. Kučerová N., Hronková 
L., Jandová D.

Trenérka: Vránková M.
Marcela Vránková

Soutěž mladých zdravotníků
Dne 13. května 2015 se členové zdravotnického kroužku naší školy zúčastnili 

okresní soutěže mladých zdravotníků v Pelhřimově.
Soutěž probíhala v Městských sadech, základna byla v blízkém Mysliveckém 

domě.
První i druhý stupeň reprezentovalo samostatné družstvo. Členové si ověři-

li své dovednosti na čtyřech soutěžních stanovištích – jedno s obvazovou techni 

kou, tři s první pomocí a jedno nebo dvě stanoviště odpočinková – s řízkem (ten 
již byl ošetřen trojobalem:-).

Za první stupeň nás re-
prezentovala Ilona Berge-
rová, Adam Kubík, Vane-
sa Kubů, Soňa Mazancová
a Sabina Vachtová. Dopro-
vázela je paní doktorka Ven-
dula Mazancová. Děti se 
umístily sice „až“ na třetím 
místě, ale jejich výkon byl 
vynikající. Naši žáci získa-
li 95 % bodů! Konkurence 
byla veliká a výkony velmi 
vyrovnané. 

Družstvo z druhého stup-
ně – ve složení Eliška Jand-
lová, Vojtěch Mazanec, Šimon Novák a Petr Zíka – se umístilo také na třetím mís-
tě. Získali sice pouze 83 % bodů, ale i s jejich výkonem jsem velmi spokojená. 
Ačkoliv „hráli v oslabení“ – byli pouze čtyři a Vojta je teprve páťák – nedopusti-
li se žádné zásadní chyby.

Dětem se „výprava“ velmi líbila, soutěž se jim povedla, počasí nám přálo
a zmrzlinu jsme také stihli.

Mgr. Jana Nováková

McDonald´Cup 2015
V úterý 28. dubna se 

čtvrťáci a páťáci zúčastni-
li turnaje v kopané- McDo-
nald´Cup. Okrskové kolo 
se konalo v Pelhřimově.

Naši žáci sehráli čty-
ři zápasy, dvakrát vyhráli, 
jednou remízovali a jednou 
prohráli. Umístili se na dru-
hém místě. Kluci hráli pěk-
ně, k vítězství jim chyběl 
jen krůček. Tak snad příště 
budou mít víc štěstí.

Jana Nováková
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Úspěchy v dopravní soutěži
Naši školu reprezentovali

 1. kategorie (10–12 let) 2. kategorie (13–16 let)
 Vanesa Kubů, 4. tř. Sára Filípková, 6. tř.
 Karolína Janů, 4. tř. Nikola Motyčáková, 7. tř.
 Jiří Dušek, 4. tř. Jiří Kos, 6. tř.
 Zdeněk Zíka, 6. tř. Lukáš Bílek, 7. tř.

1. kategorie 2. kategorie

Oblastní kolo Dopravní soutěže mladých cyklistů, Pelhřimov, 7. 5. 2015

2. místo 1. místo

Okresní kolo Dopravní soutěže mladých cyklistů, Pelhřimov, 19. 5. 2015

1. místo 1. místo

Krajské kolo Dopravní soutěže mladých cyklistů, Náměšť nad Oslavou, 27. 5. 2015

3. místo 3. místo

Krajské fi nále „Cyklista Vysočiny“, Náměšť nad Oslavou, 28. 5. 2015

3. místo 6. místo

Za umístění v krajské soutěži 
získává každá kategorie odměnu 
10 000 Kč pro svou školu!

Soutěž „Cyklista Vysočiny“ 
byla spojena s prohlídkou Letec-
ké základny v Náměšti nad Osla-
vou!

Všem našim soutěžícím děku-
jeme za pilnou přípravu a vzor-
nou reprezentaci školy!

J. Seidlová

Krajské kolo malé kopané
Dne 7. května se zúčastnili žáci naší školy krajského kola v malé kopané. Tur-

naj se odehrál za účasti 6 škol kraje (5 vítězů okresních kol a pořádající škola) na 
hřišti Na Stoupách v Jihlavě. Po vydařeném vystoupení obsadili 4. místo. 

Turnaj se odehrával ve dvou skupinách po třech, poté následovaly semifi nálo-
vé zápasy, nakonec zápasy o konečné pořadí. Ve skupině kluci nejdříve porazi-
li ZŠ O. Březiny Jihlava 3 : 1, po prohře se ZŠ Velké Meziříčí 0 : 1 jsme obsadili
2. místo ve skupině a čekal nás semifi nálový zápas s pozdějším vítězem ZŠ Rošic 

kého Jihlava. Po prohře 1 : 3
jsme se opět utkali o ko-
nečné umístění se ZŠ Vel-
ké Meziříčí. Prohra 1 : 2 
nám odsoudila k celkové-
mu 4. místu. Musím kon-
statovat, že jsme byli rov-
nocenným soupeřem všech 
mužstev a za reprezentaci 
školy patří chlapcům po-
děkování. Turnaj odehrá-
li tito žáci – brankář Mar-
tin Nowák, v poli Lukáš Pěnka, Jindřich Hůlka, Michal Jeníček, Jiří Jirků, Matěj 
Máca, Vladislav Štefl , Tomáš Kmeťo, Kryštof Kubovský, Jakub Hrnčíř. 

Mgr. Josef Hadrava

Minimální preventivní program
S blížícím se koncem školního roku se přiblížily i závěrečné měsíční úkoly

s minimálním preventivním programem. V květnu měli žáci za úkol sepsat zdra-
vý jídelníček. Mladší žáci vymýšleli dopolední a odpolední svačinu a starší žáci 
jídelníček na celý den. Většina tříd se do tohoto úkolu pustila svědomitě, a proto 
dosáhla plného bodového ohodnocení.

V červnu žáci vytvářeli plakát na téma: „Co jsme letos zažili s MPP a ekoško-
lou“. 

Konečné výsledky za školní rok 2014/2015 jsou následující: 1. místo v mlad-
ších žácích vyhrála 1. třída a ve starších žácích 7. třída.

Mgr. Petra Novotná

Zážitky ze školní družiny
• Ve ŠD jsme se na 1 týden zaměřili na 

zdravé svačiny. Děti si soutěž samy 
hlídaly a s pomocí rodičů zvládly vý-
běr správných potravin.

• Přes nepříznivé počasí jsme se vyda-
li na návštěvu do hasičské zbrojnice. 
Přivítali nás hasiči (p. Řeháček, p. Ště-
pán a p. Vošahlík) s připraveným pro-
gramem, který se týkal praktických 
ukázek hasičské výzbroje a techniky.
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TIP NA VÝLET
Mostkova kaplička v Bořetíně

Stále je co objevovat (např. při „cyklotoulkách“) a to i v nejbližším oko-
lí Černovic. 

Na poli u Bořetína vás překvapí krásně opravená kaplička. Od ukazatele 
s informační tabulkou u silnice k ní vede 350 m dlouhá polní pěšina vyzna-
čená dřevěnými kůly. Mís-
to (n.v. 623 m) poskytuje 
výhled do dalekého oko-
lí této kouzelné krajiny
a celý den je ozářeno slu-
nečním svitem (jsou zde
i sluneční hodiny). Zasta-
vení na tomto místě Vás 
naplní optimismem a do-
bije energií. 

J. Goliášová

Léto s hasiči na Černovicku - 2015
Datum den místo (obec) název akce (charakteristika) hraje aj.
27. 6. so. Křeč - u kravína Krafslavnosti Efekt Band
27. 6. so. Lidmaň Dětský den repro ?

 4. 7. so. Lidmaň - v obci Pouťová zábava Happy Band

11. 7. so.  Černovice - tržiště Posezení s hasiči Four Johns 

18. 7. so. Dobešov - náves Tradič.letní parket Spino   

 1. 8. so.  Vlkosovice - náves Hasičské slavnosti  – ? –

 8. 8. so.  Černovice - tržiště  Černovicko se baví Čer. dechovka
 odpoledne                     a okolí  kulturně sportovní akce Punc
 a večer  stánky řemesel i spolků Přespolanka

 8. 8. so. Benešov - škola  Pouťová zábava – ? –

22. 8. so. Lidmaň - ? Loučení s prázdninami – ? –

29. 8. so. Pelhřimov  XIV. Hasič. festival dechových hudeb
30. 8. ne. - náměstí  Den záchranářů Kr.Vysočina, zábava
   i okolí Bartolomějská pouť mše, atrakce LTZ

19.–20.9.  Černovice Pouť (mše, stánky, atrakce LTZ, zábava)

a další ?

Sledujte plakátování/hlášení obec. rozhlasu               Změna programu možná.
uvedených akcí, kde budou přesnější údaje.

Jak se vedlo mladým hasičům
v uplynulém školním hasičském roce

Členové a členky kolektivu mladých hasičů (dále jen MH) při černovickém 
SDH i letos pokračovali ve své poměrně bohaté všestranné činnosti (viz přehled 
splněných úkolů v kronice).

Naše děvčata (většinou deváťačky) pod vedením pí Jindřišky Bílkové už pře-
stoupila do dorostu a v září sestavila družstvo dorostenek (dorky). Scházela se 
v hasičárně pravidelně v pátek k večeru, ale poslední 2 měsíce se schůzky či tré-
ninky zintenzivněly. 

• Na pozvání p. Pravdové z keramické dílny Domova Kopretina Černovice jsme 
uskutečnili exkurzi. Děti si prohlédly výrobky a vyslechly si zajímavý výklad
o provozu a práci v dílně.

• Rozloučení se školním rokem nás teprve čeká. Děti se již těší na tradiční pose-
zení v hotelu Mlýn, kde si objednávají podle svých chutí.

Školohrátky
7. ročník tradiční sportov-

ní soutěže pro týmy v areálu 
školy

V letošním školním roce 
se zúčastnilo 18 týmů. V ro-
dinných týmech vyhrály Sovy 
– Anděla a Adéla Paclíkovy
a Jana Kubů; v žákovských tý-
mech vyhrály Osmačky – Iva-
na Kosová, Eliška Jandlová, 
Vendula Brabcová
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Ze zbytku kolektivu MH pak vedoucí p. Jaroslav Řeháček s obtížemi sestavil 
družstvo MH ve starší kategorii, i když skoro polovinu ale tvořili členové mlad-
ší a bylo ještě třeba požádat o pomoc, zvláště na jarní část okresní soutěže Pla-
men, Jirku z Benešova a bratry Lukáše a Petra z Hojovic. Schůzky se konaly také
v čern. hasičské zbrojnici pravidelně každou středu odpoledne. 

Svou celoroční činnost v mladší kategorii vyvíjel už druhým rokem i kolektiv 
MH při SDH Benešov. Děti se scházely pod vedením p. Petra Vyhnálka a manže-
lů Štěpánkových ve čtvrtek odpoledne většinou v klubovně bývalé školy.

Poslední místo není ostudou!
Družstvo našich dorostenek v pozimní části okresní soutěže (závod hasičské 

všestrannosti, zv. braňák) soutěžilo jako jediné a v jarní části (požární útok, šta-
feta 4 x 100 m překážek, 100 m překážek jednotlivců a testy z požárních znalos-
tí) se očekávalo totéž. Některá děvčata možná přes zimu trochu podcenila pří-
pravu a asi si moc dobře neuvědomila, že jako vítězky okresního kola postoupí 
do kola krajského a že už vedle našeho sboru budou muset reprezentovat i náš 
okres v těžké konkurenci. Některé naše dorky začaly na sobě makat až na tzv. 
poslední chvíli.

Na krajské kolo jely v neděli 21. června do Třeště. Podle slov vedoucí ze sebe 
prý vydaly všechno, ale na lepší než 4. (poslední) místo to nebylo. Naše holky 
byly také v nevýhodě, protože favoritky byly o 3 až 4 roky starší a také hlavně 
zkušenější, v minulých letech v kraji, ale i na republice už ledacos tzv. okoukly. 
Pokud naše děvčata do toho v dalších letech zase půjdou, budou jejich výsledky 
určitě mnohem lepší.

Mohlo to být lepší?
Černovické družstvo starších MH se v průběhu roku horkotěžko dávalo do-

hromady. Někdo v průběhu roku přestal pracovat, někdo byl pro nevhodné cho-
vání vyloučen, někteří měli v době schůzek fotbal či střelák a další neměli zase 
zájem se něco naučit a na sobě dál pracovat atd. atd. A podle toho vypadaly vý-
sledky. 

Díky tomu, že jsme se zúčastnili podzimní (Velká Chyška) i jarní (LAS Pa-
cov) části soutěžní hry MH Plamen - 15, tak jsme si nějaká nic moc dobrá pořadí 
udělali. Asi pět družstev v okresním kole této soutěže se z různých důvodů jed-
né části nezúčastnilo, a tak za chybějící disciplínu získala poslední místo, tzn. 
nejvíc bodů. 

Když se naše umístění ze všech šesti disciplín sečetla, dalo to číslo 56 a z cel-
kových 15 družstev pelhřimovského okresu jsme se tak umístili na docela pěk-
ném 7. místě. Vítězné nadupané družstvo z Horní Cerekve mělo např. součet jen 
8 bodů, dále Lipice 13 bodů a Vokov už 21 bodů. Kromě již výše uvedených pro-
blémů bylo naší nevýhodou i to, že ta nejlepší družstva byla složena ze sa mých 

osmáků či deváťáků, a na závodech to 
bylo velmi výrazně vidět, že naši čtvrťáci 
na ně nemohou mít žádné šance. 

Co s tím dál dělat? Buď nic, a torzo na-
šeho staršího družstva rozpustit, protože 
Lukáš a Vojta už chtějí příští rok soutě-
žit v dorostu za jednotlivce, nebo sehnat 
z okolních sborů našeho hasebního okrs-
ku (Benešov, Hojovice aj.) aspoň 8 členů/
ek ve věku 11 až 14 let a sestavit - tré-
novat aspoň 1x měsíčně jedno okrskové 
starší družstvo MH. Uvidíme v září.

Ani mladší Benešáci úplně nezklamali. 
Se svým součtem 46 bodů v této soutěž-
ní hře MH Plamen - 15 v kategorii mladších docílili z 16 družstev docela pěkné 
7. místo (vloni jako nováčci soutěže byli předposlední). V Benešově je podobný 
problém jako u nás. Kromě čvrťáků museli vedoucí do soutěžních disciplín za-
pojit i 1 předškolačku a 3 prvňáky.

Nejlepší byli odměněni.
Černovické starší družstvo MH se před prázdninami sešlo ve středu 24. červ-

na na své poslední schůzce, aby zhodnotilo uplynulý hasičský školní rok. Mnohé 
už bylo výše řečeno/napsáno, ale členové nežijí jen soutěží Plamen. Do celoroční 
činnosti patří různé soutěživé hry jednotlivců i hlídek, brigádnické práce v ha-
sičárně, sběry odpadových surovin (barevné kovy, víčka z PET lahví), výlety
a exkurze (HZS Tábor, Silvestrovský výstup na Svidník, Běh pro úsměv v Pel-
hřimově a návštěva Muzea kuriozit a rekordů aj.), zkoušky k získání odznaků 
odborností MH, kulturní program na výročce našich hasičů či úpravy cest, jarní 
úklid podél silnic Za čistou Vysočinu apod.

Z toho, ale i z docházky či výkonu funkcí dostávají naši členové body (dm) za 
uplynulý měsíc a na konci roku je z toho zajímavý výsledek v soutěži jednotliv-
ců, letos nazvané Kdo dál dostříkne. Nejúspěšnějším členem je letos Lukáš Bílek 
(23,7 m), dále Petr Zíka (22,9 m), Matěj Dvořák (21,8 m), Vojtěch Hnát (21,3 m) 
či další členové, kteří pracovali nepravidelně či začali později, např. Rosťa Průša 
(jen 8,3 m), Petr Matkovský (7,8 m), Lukáš Vaníček (4,6 m), Lukáš Matkovský 
(4,1 m), Jirka Maleňák (3,5 m) a další. Ti nejlepší obdrželi kromě diplomů i za-
jímavé hasičské odměny, všichni si pak dle svého umístění vybrali další docela 
hodnotné ceny.

Podobná vyhodnocení si udělali i MH v Benešově. Naše dorky si za odměnu 
úzkokolejkou vyrazily se svou vedoucí do Kamenice na bowling a na pizzu.

A co dál?
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Konkrétně v Černovicích i z okolí hodláme oslovit v sobotu 8. srpna odpoled-
ne při Černovicku se baví malé zájemce/yně o hasičinu (ve věku kolem 6 až 8 
let), prolézt s nimi nejen naše první výjezdové zásahové vozidlo či starou koně-
spřežnou stříkačku, ale také malou překážkovou dráhu a předat jim pak pozván-
ku pro ně i jejich rodiče na středu 2. září na úvodní organizační schůzku budou-
cích členů mladšího družstva MH. 

Ř.

Kulturní léto pod Svidníkem
– co se bude dít v létě 2015

Sobota 27. 6., 13:00, Lidmaň u hospody, Dětský den
Sobota 27. 6., 13:00, Křeč – Kraviny u kravína
Sobota 4. 7., 20:00, Hospoda v Lidmani, Pouťová zábava 
Pátek 10. 7., 21:30, Křeč – hřiště – KINO POD SVIDNÍKEM

– HODINOVÝ MANŽEL
Sobota 11. 7., 14:00, Benešov, Pohádkový les 
Sobota 11. 7., 13:00, Křeč – hřiště, Nohejbalový turnaj
Sobota 11. 7., tržiště Černovice – Country večer s hasiči 
Sobota 11. 7., Hrobská Zahrádka – Zahrádecká pouť
Sobota 18. 7., Dobešov – Letní parket v Dobešově
Sobota 18. 7., 21:30, Věžná – KINO POD SVIDNÍKEM – NĚŽNÉ VLNY
Pátek 24. 7., 21:30, tržiště Černovice – KINO POD SVIDNÍKEM

– NEDOTKNUTELNÍ
Sobota 25. 7., Černovice – Běh pod modříny 
Sobota 25. 7., Černovice – hřiště – Tradiční fotbalový turnaj čtyř 

mužstev
Sobota 25. 7., 21:30, Lidmaň u hospody – KINO POD SVIDNÍKEM

– MUŽ Z RIA
Neděle 26. 7., Černovice – Běh O kolo Svaté Anny 
Pátek 31. 7., 21:30, Hojovice – KINO POD SVIDNÍKEM – OKRESNÍ 

PŘEBOR

SRPEN
Sobota 1. 8., Vlkosovice – Hasičské slavnosti
Sobota 1. 8., 19:00, Kostel v Černovicích – Doteky strun a kouzla 

měchu 
pátek 7. 8., 21:30, tržiště Černovice – KINO POD SVIDNÍKEM – 

POJEDEME K MOŘI
Sobota 8. 8., Dobrá Voda – Vodafest
Sobota 8. 8., 13:00, tržiště v Černovicích – ČERNOVICKO SE BAVÍ
Sobota 8. 8., Benešov – Pouťová zábava
Sobota 15. 8., Lidmaň – kostel – Koncert pěveckého sboru Záboj
Sobota 15. 8., 21:30, Křeč – hřiště – KINO POD SVIDNÍKEM

– 10 PRAVIDEL, JAK SBALIT HOLKU 
Sobota 22. 8. Věžná – Rybářské závody
Sobota 22. 8., Lidmaň – u hospody – Letní parket – Loučení s 

prázdninami
sobota 22. 8., 21:00, Obrataň – KINO POD SVIDNÍKEM – ZKUS MĚ 

ROZESMÁT 
Sobota 29. 8., Věžná – Ukončení prázdnin
Sobota 29. 8., 21:30 Věžná – KINO POD SVIDNÍKEM – TŘI BRATŘI

ZÁŘÍ
Sobota 5. 9., Černovice – zahrada Výchovného ústavu – Zahradní 

slavnosti
Neděle 20. 9., Černovice – Černovická pouť

Prodej stavebních parcel
Foto Popis Adresa Kontakt Cena

Město Černovice nabízi 
k prodeji parcely pro 
rodinné domy. Parcely od 
720 do 1200 m2, přípojky 
vody, elektřiny, kanalizace 
a plynu, asfaltová silnice.

Východní 
část Černo-
vic ve směru 
od Svatavy/
Věžné

Podatelna města Černo-
vice
Mariánské náměstí 718, 
394 94 Černovice,
posta@mestocernovice.
cz, 565 492 102

350 Kč/m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 
stavby do 3 let 
od prodeje, pak 
250 Kč/m2
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Městská knihovna Černovice
Z nových knih

Pro dospělé
Čechura J. – Sex v době temna
Christie A. – Nástrahy zubařského křesla
Christie A. – Smrt lorda Edgwarea
Hrabica Z. – Tváře bez retuše
Brummer A., Konečný M. – Brno stalinistické
Soukupová P. – Pod sněhem
Simonsová I. – Pošetilá družička
Juráčková L. – Lizucha
Vondruška V. – Oldřich z Chlumu
May P. – Pán ohně
Jakoubková E. – Prodám manžela…zn. Spěchá
Žmolík V. – Po Česku II.
Dillonová L. – Na sto kusů
Černý J., Fixl J., Jůzlová J. – Světoví Češi
Glattauer D. – Není zač
Místa paměti národa
Junek V. – Celé to hnízdo musí hořet
Šótecu – Podoben mraku život musí plynout
Škápíková J. – Po kom se jmenují…
Fojtová V. – Baba jedová
Harrill J. A. – Pavel apoštol
Fišera Z. – Opevněné kostely
Loos A. – Navzdory
Viewegh M. – Zpátky ve hře

Pro děti
Březinová I. – Lucka Luciperka
Kouzelné pohádky před spaním
Poborák J., Štíplová L. – Čtyřlístek a elixír neviditelnosti
Pratchett T. – Úžasná Zeměplocha –  Pod parou
Křišťanová D. – Ztracený pes a jiné příběhy
Horák O., Franta J. – Proč obrazy nepotřebují názvy

Tip na knihu
Amanda Lindhoutová, Sara Corbettová

DŮM V NEBI
(vzpomínka na únos, který změnil vše)

V tomto příběhu si přijdou na své všichni, kteří mají 
rádi cestování, napětí či vzrušení.

Příběh Amandy Lindhoutové začíná jako úžasný 
cestopis. Hrdinka si vydělává jako servírka a veškeré 
našetřené peníze investuje do cestování.

V Somálsku je však se svým přítelem unesena oz-
brojenými extremisty.

Jedná se o skutečný příběh autorky, pojednává o je-
jím optimismu a houževnatosti, které jí umožnily pře-
žít.

…Kluci stáli vedle matrace a u hlavy se mi vznášely 
zbraně. Koutkem oka jsem ve vzdálenosti asi patnácti 
centimetrů viděla Abdulláhův hladký kotník odstínu černé kávy. Padala jsem stá-
le níž a níž. Slyšela jsem, že rychle dýchají. Zavřela jsem oči a čekala, co bude 
následovat. Mohammed řekl: „Jsi špatná žena.“ Abdulláh dodal: „Ten problém 
jsi ty.“

Do šíje se mi zavrtala hlaveň pušky. Snažila jsem se nemyslet. Ti dva se nade 
mnou bavili somálsky, jako by si nepřipravili žádný plán, jako by debatovali, co 
by jim mohlo projít. Náhle se odmlčeli. Potom mě Mohammed prudce kopl do 
žeber. Celou levou polovinou těla mi projela ochromující bolest a z očí mi zača-
ly téct slzy. „Jsi špatná,“ opakoval. “Zabijeme tě, inšá Alláh.“ Viděla jsem, jak se 
jejich chodidla obracejí a odcházejí. …

Fauová
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7. ročník volejbalového turnaje
O pohár ředitele

Výchovný ústav zorganizoval tradiční květnový volejbalový turnaj O pohár ře-
ditele ve dnech 15. až 17. května. Na novém hřišti základní školy mezi sebou zá-
polilo 9 družstev. Letos přijely sportovkyně z Jindřichova Hradce, Počátek, Se-
dlce, Velkého Meziříčí, Moravského Krumlova, Žulové, Olešnice a Spišského 
Hrhova. Ve fi nálovém souboji Moravský Krumlov – Spišský Hrhov byl poražen 
loňský vítěz a pohár zaslouženě získaly volejbalistky ze Slovenska. Všichni si 
užili skvělé ubytování v rekreačním středisku Eustach. Veselé májové slunce jen 
potvrdilo úspěšnost celé akce.

Organizátoři děkují MěÚ za propůjčení hřiště a školních šaten. Velkorysí spon-
zoři: pan Jan Dundr, Jiří Hrubý, Pavel Laszlo, Milan Paďourek, Kamil Pravda, 
Ondřej Vachta, Bohumil Veselka, paní Petra Kovandová a fi rmy FONTEA a.s. 
Veselí nad Lužnicí, SYScore Pacov, Catus Havlíčkův Brod, Adélka a.s. Pelhři-
mov, Mrazo s.r.o. Tábor, Chio Bohemia Chips Choustník, Dekra Praha Čs. pojiš-
ťovna, ACCOM, Lesprodukt s.r.o., Pekárna Velíšek Kamenice nad Lipou poskyt-
li hodnotné ceny, které udělaly obdarovaným velkou radost. 

d.s.

FOTBALOVÁ SEZONA 2014/2015
Uplynulou sezonu dospělých lze hodnotit jako vcelku úspěšnou. Nedošlo 

k žádné kontumaci utkání, zápasy rozhodovali kvalifi kovaní rozhodčí, zvýšila se 
návštěvnost na jednotlivých utkáních.

„A tým - po podzimu pošilhával po umístění v horní polovině tabulky, to by 
ale nesměl v jarní části 7x odcházet po mistrovském utkání s prázdnou, 1x hrál 
nerozhodně a pouze 4x se dokázal radovat z vítězství. Vše bylo do značné míry 
ovlivněno odchodem René Ševčíka, přerušením činnosti bombarďáka Martina 
Scheufl era, dlouhodobým zraněním Ríši Kubů a Petra Maštalíře, plněním pracov-
ních povinností Šimona Paclíka, studijním zaneprázdněním bratů Míkových. 

„B“ tým - vyhrál III. třídu Pelhřimovska, postupovat mezi elitu však nebude, 
neboť není k dispozici dostatečný kádr mladých hráčů, béčku pomáhají pendlové 
z prvního mužstva, hráči málo trénuji, není vyřešena otázka trenéra, který by vy-
střídal u „B“ týmu úspěšného Miloše Tilleho. 

„A“ mužstvo 
dospělých, I.B. tř., 
skupina „A“
– kraj Vysočina
vedoucí:
Zdeněk Zíka
trenér:
Josef Hadrava st.

„B“ mužstvo 
dospělých, III. třída
– okresu Pelhřimov
vedoucí: 
Miroslav Hrbek
trenér:
Miloš Tille
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Letní fotbalové turnaje
• V sobotu, 25. července od 13.00 hodin na hřišti u ZŠ tradiční, letos již 56. roč-
ník fotbalového turnaje o PUTOVNÍ POHÁR, který je třetím nejstarším v okrese 
Pelhřimov, letos za účasti:

Start Nový Rychnov - I.B tř., kraje Vysočina, obhájce loňského vítězství
SK Planá - I.B tř., Jihočeského kraje
FK Meteor Tábor - I.B tř., Jihočeského kraje
TJ Sokol Černovice - I.B tř., Kraje Vysočina

• V sobotu, 1. srpna od 13.00 hodin odpoledne turnaj bývalých hráčů kopané za 
účasti: FC Chýnov, Slavoj Pacov, Slovan Kamenice n/L., TJ Sokol Černovice
Na turnaji budou startovat fotbalisté starší 40 let. Na obě sportovní akce srdečně 
zvou pořadatelé, občerstvení na hříšti zajištěno.

Losovací aktivy:
pondělí, 29. června, sál hotelu Relax Tábor – okresní přebor, žáci

středa 1. července, zámek Polná – I.B tř., muži „A“

pátek, 10. července, školní jídelna SOU Pelhřimov – III.tř., muži „B“
     a přípravka

starší žáci
okresní přebor
– Táborska
vedoucí:
Kateřina Štefl ová
trenéři:
Radek Hůlka
Roman Pěnka

starší přípravka
skupina „B“, 
okresní přebor
– Pelhřimovska
vedoucí a trenéři: 
Richard Kubů
Šimon Paclík

Poté bude rozlosování jednotlivých soutěží nového ročníku 2015/16 vyvěšeno 
ve vitrínce na náměstí u prodejny p. B.Veselky (maso, uzeniny). Předpokládaný 
začátek krajské soutěže dospělých 8.–9. srpna 2015.

Fotbalisté vzpomínají
Dne 9. července 2015 to bude již 5 let, co naše řady navždy opustil obětavý tre-

nér mládeže, fotbalový krajský rozhodčí, výborný stolní tenista, člen výboru od-
dílu kopané Pavel Jůn. Zemřel po těžké nemoci ve věku 43 let. 

Kdo jste ho znali, věnujte mu spolu s námi sportovci a funkcionáři TJ Sokol 
Černovice tichou vzpomínku. 

P. Podskalník, sekretář oddílu kopané

A“ tým dospělých Sokola Černovice – hráči, funkcionáři, fotbalová sezona 2014/2015

Loučení s táborskými fotbalisty
O přestávce posledního mistrovského utkání I.B třídy kraje Vysočina, ve kte-

rém nastoupili fotbalisté Sokola Černovice – Sokola Košetice, v okresním der-
by Pelhřimovska (domácí vyhráli vysoko 5:0) pozvali funkcionáři na hrací plo-
chu fotbalisty z táborska Luboše Starka a René Ševčíka k ofi ciálnímu rozloučení, 
poděkování a předání upomínkových dárků za dlouholetou a záslužnou činnost 
v našem fotbalovém oddílu. 
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Luboš Stark, zodpovědný obránce 
s fotbalovým myšlením a vynikající při-
hrávkou – přišel do jižních Čech ze se-
veromoravského kraje, kde hrával vyšší 
soutěže před více jak 15 lety. K postupu 
z okresního přeboru do krajské soutěže 
v sezoně 2000/2001 pomohl místním fot-
balistům 20 góly, stal se tehdy nejúspěš-
nějším střelcem soutěže u mužstva vede-
ného Z. Marešem a J. Konvičkou. Krátce 
si z Černovic odskočil na hostování do ne-
daleké Obrataně. Sponzorsky se podílel na 
nákupu časomíry, dresů, míčů, vypomáhal 
i s přepravou fotbalistů k jednotlivým utká-
ním.

Jeho zásluhou jsme v Černovicích při-
vítali u příležitosti 80. výročí založení fot-
balového oddílu v přátelském utkání hoke-
jisty tehdy prvoligového HC Mountfi eld Č. Budějovice, kteří zde 3 : 2 zvítězili. 
Ve své fi rmě nyní zaměstnává i některé naše fotbalisty.

René Ševčík, tvořivý technicky nadaný záložník v mužstvu občas využíván
i pro pozici útočníka – do sezony 2007/08 hráč Opařan s přestupem do Černo-
vic pomohl tehdy vynikající táborský fotbalista Jula Chlpík. Od roku 2010 ná-
ročný hrající trenér zdejšího kolektivu dospělých, kterému ve funkci vedoucího 
mužstva pomáhal P. Čekal a Z. Zíka. V této pozici za přispění asistentů J. Hláska,
L. Starka, J. Hadravy st. a J. Lehotského pracoval do konce roku 2014. Řadu let 
patřil k nejproduktivnějším fotbalistům co do počtu vstřelených branek. 

Byl i vydavatelem několika čísel Fotbalnovin hráčů černovického sokola. Je 
zhotovitelem internetové stránky, kde je možno na adrese Sokolcernovice@es-
tránky.cz získat další informace s černovickým fotbalem související.

Děkujeme vám, kluci, za vše, co jste pro černovický fotbal jako hráči, funkcio-
náři, trenéři a drobní sponzoři během let udělali a věříme, že vám nezůstane dění 
našeho fotbalu lhostejné. 

Velký dík s přáním pevného zdraví na další fotbalové štaci.

P. Podskalník, sekretář oddílu kopané

Zleva René Ševčík, Luboš 
Stark – bývalí černovičtí 
fotbalisté (14. 6. 2015)

Ohlédnutí za fotbalovou sezonou mládeže 
2014–2015

Tak nám skončila další fotbalová sezona. 
Okresní přebor starších přípravek 2014/2015 jsme započali dosti rozpa-

čitě, neboť na losovacím aktivu před soutěží nebylo řečeno vše, a tak sou-
těž začala trošku prapodivně. I když mužstvo opustili z důvodů dosažení 
věkové hranice pro přípravky Ondra Hodina, Honza Hromadník, Zdeněk 
Zíka a Vojta Filípek, právě díky „zajímavostem“ v této kategorii mohli 
vždy dva tito hráči nastoupit k utkání. Prapodivné, ale ...

Podzimní část, kdy se mužstvo dávalo dohromady, nedopadla nijak slavně,
i díky trošce smůly při utkáních, kdy jsme prohráli o gól. Ani jaro neza-
čalo příliš optimisticky, ale prohry se suverénní Kamenicí (která za celou 
soutěž prohrála pouze v posledním kole v Humpolci), byť opět o jediný 
gól, mrzely. Hráči ale poznali, že i přes prohry se fotbal dá hrát s každým 
a čtyři vítězství v řadě posunuly mužstvo k medaliím. Ta bronzová unikla 
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jenom díky nešťastné remíze na hřišti Lukavce v posledním kole. Škoda... 
Takže konečné čtvrté místo.

Určitě bude pro mužstvo oslabením v dalším ročníku odchod Honzy 
Klímy a Tadeáše Hadravy, ale i tak si myslím, že zapojení dalších mlad-
ších hráčů (a jak je v Černovicích už tradicí i hráček) přinese nejenom 
radost a zápal do hry, ale i nějaké dobré výsledky. Zvláště když rodiče, 
kteří byli věrnými řidiči a fanoušky za každého stavu i počasí, zachova-
jí nejmladšímu fotbalu v Černovicích i nadále přízeň Myslím, že všichni 
můžeme zhodnotit tuto sezonu kladně a poděkovat všem jak za účast, tak
i za pomoc. Teď nás čeká zasloužený odpočinek a zanedlouho vzhůru do 
nové sezony. 

To bylo shrnutí sezony starších přípravek v OP Pelhřimovska. 
Starší žáci opět hráli OP Táborska, kde je konkurence a úroveň soutěže 

přece jenom vyšší než na pelhřimovském okrese. Na zahájení tohoto roč-
níku nám los přidělil soupeře nejtěžšího, loňského vítěze a největšího as-
piranta i na letošní příčky nejvyšší, Meteor Tábor „B“. Na začátek sezony 
se hrál pohledný důrazný a rychlý fotbal, bohužel pro nás s nešťastným 

koncem, ale prohra 0 : 1 zas tolik nebolela. I tady měla soutěž určitá speci-
fi ka, ale vše se nakonec obešlo bez větších problémů. Mužstvo procházelo 
podzimem s drobnými výkyvy, ale druhou podzimní příčku udrželo. 

V zimní přestávce jsme se staršími žáky vybojovali vynikající druhé 
místo na výborně obsazeném turnaji v Žirovnici, když jsme prohráli až ve 
fi nále s družstvem z Vlašimi. Ani mladší žáci se nenechali zahanbit a vy-
bojovali opět v Žirovnici skvělé druhé místo. Výborné a dobře obsazené 
turnaje a pro nás výborná umístění. 

Jarní část byla ale něco úplně jiného. Nějaké přesuny termínů utkání
a dvě prohry nás vrátily do reality, a po neodehraném utkání v Jistebnici 
jsme se propadli v neúplné tabulce na pátou příčku. Mužstvo ale zabralo, 
byť se některé zápasy neodehrály, a nakonec obhájilo výbornou druhou 
příčku v soutěži za nejlepším a suverénním Meteorem. Paráda.

I letos, abychom umožnili starty našich hráčů ve vyšších soutěžích, kde 
někteří hrají Českou žákovskou ligu za FK Táborsko a někteří krajskou 
soutěž v Kamenici nad Lipou, podařilo se nám dohodnout změnu termínu 
zápasů, a tak jsme odehráli řadu utkání ve všedních dnech, a tak termínové 
kolize vznikly minimálně. I tento fakt pomohl k výborným výsledkům.

Fotbal je kolektivní hra a tak nebudu vyzvedávat výkony jednotlivců, 
ale pouze vyjmenuji hráče, kteří se na tomto úspěchu podíleli. Martin 
Nowák, Jindra Hůlka, Patrik Fical, David Svadba, Matěj Máca, Lukáš 
Pěnka, David Pravda, Vláďa Štefl , Šárka Zíková, Kryštof Kubovský, Mi-
chal Jeníček, Dominik Pavlík, David Krám, Jirka Kos, Nikola Motyčáko-
vá, Honza Hromadník, Ondra Hodina, Zdeněk Zíka a Vojta Filípek.

Všem jmenovaným hráčům patří dík za poctivý přístup k mistrovským 
utkáním a tréninkům, na které docházeli i další hráči, kteří se musí do 
nové sestavy pro další ročník teprve „zapracovat“. Z mužstva totiž odchá-
zejí Vláďa, Matěj, Kryštof, Michal a Šárka, pro které žákovská kategorie 
z věkových důvodů skončila.

Naše poděkování patří i rodičům, kteří tvoří „nedílnou součást mančaftu“
a fandí nejen na domácím hřišti, ale doprovázejí nás i na hřiště soupeřů. 
Asi žádný ze soupeřů takové „zázemí“ nemá. 

Všichni doufáme, že i v příštím roce budeme mít znovu důvod k radosti 
a uspokojení z „dobře vykonané práce“.

Mužstvo starších přípravek bude opět startovat v OP Pelhřimovska
a starší žáci v OP Táborska.

Radek H..
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ZO ČZS Žirovnice
Vás zve na 52. mezinárodní výstavu

Z A H R A D A
V Y S O Č I N Y

M E Č Í K Y
žirovnický zámek

22.–24. srpna od 9 do 17 hodin
Doplňkové expozice 

Sortiment rajčat a paprik, Včelaři (prodej medu)
Prodej zahrádkářských výpěstků

a sadbového česneku
Odpoledne kulturní program
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Uvedení koncertního pořadu

 DOTEKY STRUN
A KOUZLA MĚCHU

V pořadu zazní:
J. Dowland,  D. Scarlatti, G. Zamboni a C. Debussy

Účinkují:
Jitka Baštová – akordeon
Jindřich Macek – loutna

www.loutna.cz

1. srpna 2015, od 20.00 hodin
ČERNOVICE

kostel Povýšení Sv. kříže

Černovicko – dvouměsíčník MěÚ Černovice, řídí redakční rada, která si vyhrazuje právo vybrat k otištění příspěv-
ky pisatelů podle potřeb. Příspěvky představují názory a postoje pisatelů. Uzávěrka vždy 20. každý sudý měsíc. Ad-
resa: MěÚ Černovice, Mariánské nám. 718, 394 94 Černovice, telefon 565 492 102, 565 492 959 – městská knihov-
na, e-mail: knihovna@mestocernovice.cz. Odpovědná redaktorka V. Šenoltová. Registrováno na OkÚ Pelhřimov pod 
č. 330400292, náklad 500 ks. Tiskne Nová tiskárna Pelhřimov, spol. s r. o., www.ntp.cz.


